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Colloquium 
 

START luchthavenregio:                                                        
balans en perspectief  

 

Auditorium van het Provinciehuis, dinsdag 10  maart 2009 

 

 

Verwelkoming door gedeputeerde Jean-Pol Olbrechts 

 

 
 

Beste dames en heren volksvertegenwoordigers, mijnheer de gouverneur, mijnheer de voorzitter van 

de Provincieraad, collega's Gedeputeerden en Provincieraadsleden, dames en heren Burgemeesters, 

Schepenen, mandatarissen, ambtenaren uit diverse administraties, ik heet u graag welkom op het 

START-colloquium, dat voor de 3de maal plaatsvindt in het Provinciehuis.  

 
Zoals u zich ongetwijfeld nog herinnert, werd het Strategisch Actieplan voor Reconversie en 

Tewerkstelling voor de luchthavenregio officieel gelanceerd op 10 december 2004, met een 

ministerraad van de Vlaamse regering op de luchthaven en een regiobezoek. Ruim vier jaar na datum 

is het niet denkbeeldig dat de omstandigheden waarin dit initiatief tot stand kwam voor sommigen 

onder u niet zo helder meer zijn. Daarom neem ik u graag mee voor een korte schets van de context.  

De onmiddellijke aanleiding voor het START-project was de uitkomst in het DHL-dossier, dat zowat 

het hele jaar 2004 de Belgische politiek beheerste. Waar ging het ook weer over? Eind 2003 werden de 

uitbreidingsplannen van het koeriersbedrijf DHL bekend. Kort samengevat kwamen die plannen neer 

op een vraag om de bestaande draaischijf in het netwerk op Zaventem sterk uit te bouwen: zeg maar 

van een hub tot een superhub. De finale van het verhaal kent u: DHL besliste uiteindelijk die superhub 

te realiseren in Leipzig en de activiteiten op de luchthaven van Zaventem af te bouwen.  

Er was echter meer dan DHL alleen. De luchthavenregio, die ook wel het kloppend hart van de 

Vlaams-Brabantse economie wordt genoemd, bevond zich al enkele jaren in het oog van de storm. De 

gevolgen van 11 september, het failliet van Sabena korte tijd daarna en het verdwijnen van enkele 

kleinere spelers als Citybird waren nog niet verteerd en de regio stond alweer voor een aderlating. Ter 

illustratie enkele cijfers. Het jaar 2000 staat in de annalen van de luchthaven nog steeds aangevinkt als 

hét absolute topjaar, met het recordaantal van ruim 21 miljoen passagiers en een werkgelegenheid van 

25.739 directe jobs op de luchthaven. Exact een jaar later was dat laatste teruggevallen tot net geen 

21.000.  

Het vooruitzicht van het vertrek van DHL betekende een nieuwe klap voor de reeds fel geteisterde 

regio. Wat dat inzake bijkomend banenverlies juist zou betekenen was moeilijk in te schatten, maar dat 

de impact belangrijk zou zijn, daar was men van overtuigd. Om een lang verhaal kort te maken: de 

Vlaamse regering kwam eind 2004 tot het besluit dat de luchthavenregio nood had aan een 

zuurstofkuur. Meteen was het START-project geboren ...  
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START stond van bij het begin voor een integrale benadering van het luchthavendossier. Reeds in de 

infomap voor het regiobezoek van 10 december 2004 waren de krachtlijnen van het project 

omschreven. Ter herinnering citeer ik voor u de vijf concrete actiedomeinen:  

 

− een stabiel kader voor de uitbating van de luchthaven, onder meer inzake geluidsnormen 

− een strategische visie op de ontwikkeling van de luchthaven en de regio 

− bereikbaarheid en ontsluiting van de luchthavenregio 

− bedrijvenzones en vestigingsmogelijkheden voor bedrijven 

− versterking van de arbeidsmarkt 

 
Aan deze actiedomeinen en criteria werden 4 hoofddoelstellingen gekoppeld. Ik citeer opnieuw:  

 

− voldoende ruimte creëren voor nieuwe activiteiten en nieuwe tewerkstelling 

− de mobiliteit in de regio verbeteren 

− de luchthaven uitbouwen tot een volwaardige Vlaamse haven, als internationale poort in 

Vlaanderen 

− de leefomgeving in de regio verbeteren 

 

Als we die indertijd geformuleerde ambities en werkvelden plaatsen naast de titel van dit colloquium - 

"balans en perspectief" - betekent dit dat we vandaag een "status quaestionis" maken van wat werd 

gerealiseerd én - niet minder belangrijk - tegelijk een "nog-te-doen"-lijst opstellen.  

 

Overigens is de deputatie wel zeer te spreken over de manier waarop de Vlaamse regering het 

START-project heeft aangepakt. De provincie Vlaams-Brabant werd van meetaf aan erkend als een 

van de belangrijke stakeholders en wij zagen het als een van onze taken om de communicatie met de 

andere actoren uit de luchthavenregio concreet gestalte te geven in de vorm van een colloquium. Een 

voor iedereen toegankelijk evenement trouwens, en vooral geen exclusiviteit voor een select clubje 

ingewijden. Ik verwijs hierbij naar mijn inleiding van twee jaar geleden, waarbij ik stelde dat de 

deputatie transparantie en betrokkenheid van alle actoren uit de luchthavenregio als één van de 

kritische succesfactoren beschouwde. Wij zijn daar nog steeds van overtuigd.   

 

In het programma van vandaag zijn de beleidsdomeinen ruimtelijke ordening, economie, mobiliteit en 

leefmilieu prominent aanwezig, zoals dat ook bij de vorige edities het geval was.  

 

U hebt gemerkt dat we verscheidene deskundige sprekers bereid gevonden hebben hun medewerking 

te verlenen. 

Ik kijk samen met u uit naar vier ongetwijfeld boeiende uiteenzettingen. Verwijzend naar onze 

doelstellingen rond communicatie met de stakeholders in de luchthavenregio, zou het colloquium het 

colloquium niet zijn indien er geen mogelijkheid zou zijn tot het stellen van vragen en debat. U zal 

daar opnieuw ruim voldoende de tijd voor krijgen.  

 

Daarna is het de beurt aan gouverneur De Witte om een synthese te maken van wat hier vandaag naar 

voor wordt gebracht en daarbij enkele gerichte vragen te stellen aan de huidige én de toekomstige 

Vlaamse regering. Die Vlaamse regering levert met minister Frank Vandenbroucke trouwens de 

slotspreker van het colloquium. Van hem verwachten we dat hier meteen een tip van de sluier wordt 

opgelicht over de toekomst van het START-project, dat hij met andere woorden een invulling geeft 

aan het woord "perspectief" in de werktitel van dit 3de START-colloquium.  

 

Ik wens u allen namens de deputatie een aangename en leerrijke namiddag en geef nu graag het woord 

aan Pieter Deschamps van de Vlaamse Luchthavencommissie ... 
 

 

 


